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Proiecte comune
între serviciile

veterinare 
din România 
și Norvegia

Președintele Autorității Naționale Sanitare
Veterinare și pentru Siguranța Alimentelor, dr.
Geronimo Brănescu, specialiști ai instituției și
reprezentanți ai Ministerului Dezvoltării
Regionale, Administrației Publice și Fondurilor
Europene vor purta discuții cu o delegație din
Norvegia, condusă de șeful serviciilor
veterinare din Norvegia, Kristina Landsverk, în
vederea încheierii de parteneriate bilaterale în
domeniul specific.

Scopul acestei întâlniri, care va avea loc
în perioada 18-20 iunie, este  acela de a
identifica subiecte de interes comun și, pe
baza acestora, să se stabilească o platformă

de colaborare, care să vizeze mai multe
sectoare de activitate. Unul dintre subiectele
abordate va fi cel al controlului populației de
câini fără stăpân din România și modalitatea
prin care partea română poate accesa un
proiect finanțat de Granturile SEE și Norvegia
cu această destinație.

În acest sens, ANSVSA va prezenta
experților norvegieni date statistice actualizate
privind populaţia canină din ţara noastră,
acțiunile întreprinse pentru responsabilizarea
deținătorilor de animale de companie, pentru
reducerea numărului câinilor fără stăpân şi de
prevenire a abandonului, cele mai frecvente
nereguli şi abateri de la legislaţie constatate şi
măsurile aplicate pentru remedierea acestora,
în cadrul acțiunilor de control.

Pentru serviciile veterinare din țara
noastră, acest subiect constituie o
permanentă preocupare, iar perspectiva
utilizării unor resurse suplimentare pentru
activitățile în curs sau pentru realizarea unor
noi obiective, este de mare interes. ANSVSA
își manifestă și pe această cale
disponibilitatea pentru dialog și colaborare cu
autoritățile competente din alte state, în
beneficiul tuturor părților implicate.

SEE – Spațiul Economic European leagă
cele 28 de state membre ale UE și Islanda,
Liechtenstein și Norvegia ca parteneri egali pe
piața internă. Toate țările SEE au aceleași
drepturi și obligații în ceea ce privește
comerțul și investițiile, serviciile bancare și de
asigurare și serviciile de cumpărare și
vânzare, iar cetățenii au același drept de a
munci, de a studia și de a locui în orice țară
membră a SEE. Acordul acoperă, de
asemenea, cooperarea în alte domenii
importante, precum cercetarea și inovarea,
educația, cultura și mediul.

întâlniri

Care sunt cele mai
bănoase culturi agricole

ale României

Dacă vrei să faci bani din
agricultură trebuie să fii sigur că alegi
planta corectă, adică cea a cărei
producţie să fie cea mai căutată pe
piaţă. În ce priveşte strategia pe care
trebuie să şi-o facă un tânăr fermier,
aceasta trebuie să ţină cont de
suprafața agricolă, de costurile
inițiale și o strategie corectă și
eficientă pentru valorificarea
producției. „Fie că vorbim despre
vânzarea directă a recoltei sau de
procesarea acesteia, trebuie să ne
asigurăm că dispunem de cerere pe
piață sau că planul nostru de afaceri
poate susține activitatea dacă
aceasta nu ne va aduce rezultatele
așteptate încă din primul an.
Agricultura este o ramură strategică
a economiei românești iar, în fiece
an, rezultatele din agricultură
dictează în mod direct performanțele
economiei românești”, arată
economica.net.

Astfel, potrivit aceleiaşi surse,
printre cele mai profitabile culturi
agricole se numără:

Rapița reprezintă una dintre cele
mai profitabile culturi agricole din
spațiul românesc. Luând în calcul o
producție medie de 3.200-3.400 de

kg/ha, profitul brut rezultat după ce
scădem cheltuielile totale este de
aproximativ 1900 lei/ha. Unul dintre
avantajele  culturii de rapiță în
România este acela că scutește, într-
o oarecare măsură, fermierul de
capriciile verilor toride. Cu atât mai
mult când sunt cultivați hibrizii
performanți care au capacitatea de a
valorificaprecipitațiile căzute în timpul
iernii pentru ca rapița să ajungă la
maturitate înaintea instalării secetelor
din vară, precum hibrizii Dekalb.

Culturile de floarea-soarelui sunt
de asemenea rentabile, dacă ținem
cont de raportul cheltuieli-venituri.
Producția medie pentru un hectar de
teren este cel puțin 2.600 de kg, ceea
ce la un preț bun înseamnă un profit
semnificativ. În condiții climatice
normale și respectând cerințele
tehnice de cultivare, un hectar de
floarea-soarelui ar trebui să aducă un
profit mediu brut de cel puțin 1.400
de lei. Conform datelor statistice
oficiale, în anii 2016 și 2017 România
a înregistrat recorduri în Uniunea
Eruopeană la producția de floarea-
soarelui.

Cultura porumbului reprezintă un
sector important din agricultura și ,din

economia românească. Profitul
mediu brut care se poate obține dintr-
un hectar de porumb cultivat este de
cel puțin 1.400 de lei, dacă ținem
cont de o producție medie de 6.500
kg/ha de porumb boabe și un preț
mediu de 0,5 lei/kg. În fermele mari,
unde se investește masiv în hibrizi de
porumb performanți şi sunt aplicate
tehnologii moderne s-au obţinut, în
2017 şi 10 tone la hectar, acest fapt
plasând porumbul în topul culturilor
de importanță majoră din România.

Cât despre grâu, analizele de
specialitate denotă că un hectar de
cultivat cu această cultură generează
un profit brut de 1.200 de lei, dacă
luăm în calcul o producție medie de
5.000 kg/hectar și un preț de 0,6
lei/kg. Menționăm că datele statistice
plasează România pe locul 5 la
suprafaţa cultivată cu grâu, după
Franţa, Germania, Polonia şi Spania.

Alte culturi care influențează
cifrele economiei românești sunt
cartoful, soia, orzul, sfecla de zahăr,
dar și produsele bacifere și cele
horticole.  De altfel, agricultura
reprezintă 5% din produsul intern
brut al țării noastre, angrenând 30%
din populația activă pe piața muncii.
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Înalta Curte de Casaţie şi
Justiţie (ÎCCJ) a confirmat irevocabil
încălcarea legii concurenței de către
firma Gemini SP SRL, prin
participarea la o înţelegere
anticoncurenţială în pieţele
comercializării de echipamente
electrice şi electronice (EEE) şi
gestionării deşeurilor acestora
(DEEE) și a menținut amenda
primită, de 1,437 milioane lei, a
anunțat luni Consiliul Concurenței.
Firma a fost amendată în 2014,
când autoritatea de concurență a
dat sancțiuni de 12,7 milioane euro
la 14 companii membre ale
asociaţiilor ROREC şi ECOTIC,
pentru încheierea unor înțelegeri
anticoncurențiale în campaniile de

tip buy-back. Anterior acestei decizii,
şi Curtea de Apel Bucureşti a
menţinut decizia CC, motiv pentru
care Gemini SP SRL și Asociația
Ecotic au formulat recursuri la ÎCCJ,
care le-a respins ca fiind nefondate.
În ianuarie 2014, când Concurența
anunța sancțiunile aplicate celor 14
companii, Asociația ECOTIC a
susținut că decizia autorității este
nejustificată, neexistând înțelegeri
anticoncurențiale între companiile
membre participante la campaniile
buy-back. Asociația a mai precizat
că va sprijini membrii care vor
decide să atace decizia.
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Teme-te de ea, fugi de ea, amenda de la
Concurență tot vine


